
KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 

22 augusti 2022 KS-2021/1794 1 (25) 

Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 22 augusti 2022 

Tid Klockan 17:00 

Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Hampus Holmgren (M), Ingemar Syring (M), Tove Madsen (L), Malak Guirguis 

(KD), Marcus Jillehed (DP), Bo Adolfsson (SD) och Lars-Göran Sander (C).  

Utses att justera Eva Carlsson-Paulsén (M) och Yossi Sigal (S) 

Justeringens tid Måndag den 29 augusti 2022. Paragrafer  1- 18 

Underskrifter 

Fredrik Zethræus 
Sekreterare 

Erik Ottoson (M) 
Ordförande 

Eva Carlsson-Paulsén (M) Yossi Sigal (S) 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  2 (25) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 

 

 

 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 22 augusti 2022 

Protokollet har justerats den  29 augusti 2022 

Anslaget sattes upp den 30 augusti 2022 

Anslaget tas ner den 22 september 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  21 september 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 SPALT I 22 augusti 2022 

30 ledamöter    

  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

1. Sara Heelge Vikmång (S)         

2.  Daniel Dronjak (M)         

3.  Arnold Boström (SD)         

4.  Rasmus Lenefors (S)         

5.  Christina Eklund (M)         

6.  Nujin Alacabek (V)         

7.  Malin Danielsson (L)         

8.  Eeva Laine (S)         

9.  Jelena Drenjanin (M)         

10.  Christian Ottosson (C)         

11.  Anders Lönroth (MP)         

12.  Ingalill Söderberg (DP)         

13.  Mats Arkhem (SD)         

14.  Göran Hallberg (S)         

15.  Erik Ottoson (M)         

16.  Gorges Barkho (KD)         

17.  Niklas Bougt (V)         

18.  Marie Fors (S)         

19.  Eva Carlsson-Paulsén (M)         

20.  Lars Björkman (HP)         

21.  Pran Malhotra (S)         

22.  Martin Nigals (SD)         

23.  Love Bergström (M)         

24.  Bo Källström (L)         

25.  Shewen Nysmed (S)         

26.  Karin Adolfsson (C)         

27.  Gunilla Helmerson (M)         

28.  Carina Sundström (MP)         

29.  Sonia Benavente (V)         

30.  Aza Cheragwandi (S)         

Summa spalt I   
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SPALT II 22 augusti 2022 

31 ledamöter 

 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

31. Leif Dyrvall (DP)         

32.  Annika Boström (SD)         

33.  Peter Höög (M) Samtliga Diana Molinsky (M)       

34.  Ann-Marie Högberg (S)         

35.  Jennifer Lind (M)         

36.  Claes Thim (S)         

37.  Karl Henriksson (KD)          

38.  Sofia Knutz (L) Samtliga Petra Nilsson (L)       

39.  Sven Pernils (SD)         

40.  Patrik Rahm (M)         

41.  Olov Hamilton (V)         

42.  Anneli Sjöberg (S) Samtliga Anders Ferbe (S)       

43.  Claes-Johan Bonde (M)         

44.  Henrik Juhlin (C)         

45.  Yossi Sigal (S)         

46.  Anders Abel (MP), träder in klockan 17.55 §§ 1-6 Louise Rollins (MP), §§ 1-6       

47.  Kennet Bergh (M)         

48.  Malena Karanovic (SD)         

49.  Kamile Ünver (S) Samtliga Marzieh Amiri (S)       

50.  Patrik Willingstam (DP)         

51.  Britt Björneke (V) Samtliga Konrad Hyltén (V)       

52.  Mats Österholm (M)         

53.  Sara Holmgren (S)         

54.  Robert Andersson (HP)         

55.  Chris Smith (L)          

56.  Björn Karlsson (M)         

57.  Margareta Vikgren (S)         

58.  Rolf Lindberg (SD)         

59.  Linda von Fircks (M)         

60.  Fredrik Fjällström (S) Samtliga Michael Hagström (S)       

61. Tomas Selin (C)         

Summa spalt II   

SUMMA hela fullm.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 1   

    

    

 

 

 

Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet: 

1. Sara Holmgren (S) är ny ledamot i kommunfullmäktige sedan 1 juli 2022. 

2. Michael Hagström (S) är ny ersättare i kommunfullmäktige sedan 1 juli 2022.  

 

Sammanfattning 

Ordförande anmäler protokoll från Länsstyrelsen i Stockholm med följande innehåll: 

Sara Holmgren (S) utses till ny ledamot i kommunfullmäktige från 1 juli 2022 till 14 

oktober 2022 efter Erling Karlsson (S). 

Michael Hagström (S) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från 1 juli 2022 till 

den 14 oktober 2022 efter Sara Holmgren (S). 

  

 

 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  6 (25) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några inlämnade frågor.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde har det inte inlämnats några frågor.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 3   

    

    

 

 

 

Svar på nya frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte har inkommit några nya  

frågor.  

 

Sammanfattning 

Några nya frågor har inte inkommit till dagens sammanträde.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 4   

    

    

 

 

 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellation från Sara Heelge Vikmång (S) om behovet av skolplatser i Huddinge 

får ställas. 

 

Sammanfattning 

Inför dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit en ny 

interpellation: 

 

* Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till Grundskolenämndens 

ordförande Jelena Drenjanin (M) om behovet av skolplatser i Huddinge. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 5   

    
Diarienummer KS-2022/2004.110    

 

 

 

Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till 
Grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) om 
behovet av skolplatser i Huddinge  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om behovet av skolplatser i Huddinge anses besvarad. 

 

Sammanfattning 

Som svar på interpellationen från Sara Heelge Vikmång (S) hänvisar Jelena 

Drenjanin (M) till sitt utskickade svar som biläggs protokollet.  

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter att svaret getts yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Jelena Drenjanin (M), Sonia 

Benavente (V), Anders Lönroth (MP), Christina Eklund (M), Bo Källström (L), 

Martin Nigals (SD), Tomas Selin (C), Nujin Alacabek (V) och Mats Österholm (M). 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen om behovet att 

skolplatser i Huddinge anses besvarad och finner att så är fallet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 6   

    

    

 

 

 

Information från kommunrevisionen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte har inkommit någon 

information från kommunrevisionen.  

 

Sammanfattning 

Någon information från kommunrevisionen har inte inkommit.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte har 

inkommit någon information från kommunrevisionen och finner att så är fallet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 7   

    

    

 

 

 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att någon statistikrapport inte föreligger.  

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger ingen statistikrapport. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige noterar till protokollet att någon 

statistikrapport inte föreligger och finner att så är fallet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2022/1022.109    

 

 

 

Utökning av verksamhetsområden för vatten och avlopp samt 
dagvatten i Huddinge kommun  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Verksamhetsområden för vattenförsörjning, spillvattenavlopp och dagvattenavlopp i 

enlighet med bilagorna till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 11 april 2022 

godkänns. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun är anslutet till Stockholm Vatten AB:s allmänna va-anläggning. 

De områden inom kommunen som betjänas med allmänt vatten och avlopp ingår i 

verksamhetsområden för dessa tjänster. I takt med att kommunen byggs ut måste 

verksamhetsområdet utökas med de berörda delarna av kommunen så att va-

anläggningen kan utnyttjas även där. Stockholm Vatten AB har hemställt om att 

Huddinge kommun ska godkänna förslaget till utökning av verksamhetsområden i 

Huddinge, se bilaga 1. 

Förslaget om ändring av VA-verksamhetsområdet innebär en utökning av 

verksamhetsområdesgränsen för vattenförsörjning och spillvattenavlopp för området 

Gladö kvarn, i enlighet med bilaga 2. 

Förslaget om ändring av VA-verksamhetsområdet innebär en utökning av 

verksamhetsområdesgränsen för dagvattenavlopp för området Gladö kvarn, i enlighet 

med bilaga 3. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Stockholm Vatten AB 

Kommunstyrelsen 

Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 9   

    
Diarienummer KS-2022/1258.481    

 

 

 

Näringslivsstrategi 2022-2026 för Huddinge kommun  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Näringslivsstrategin 2022-2026 för Huddinge kommun, bilaga 1 till 

tjänsteutlåtande daterat 4 maj 2022, godkänns. 

2. Ny lydelse i bilagan Näringslivsstrategin, sidan 5, stycke 4 under rubriken Aktiv 

dialog och samverkan för ett bra företagsklimat innebärande Kommunen ska låta 

företag, föreningar och ideella organisationer vara med och bidra till 

Huddingefamiljens välfärd. Ett aktivt arbete med konkurrensprövning ska bedrivas. 

Privata aktörer ska få möjlighet att bygga och driva samhällsservice och goda 

förutsättningar för konkurrens på schyssta och lika villkor ska skapas.  

 

Sammanfattning 

Hösten 2020 beslutades det i Näringslivsberedningen att aktualisering av 

Näringslivsstrategi 2018-2022 för Huddinge kommun (diarienummer KS-2017/491), 

skulle göras under 2021, för att fortsatt ha en aktuell Näringslivsstrategi för Huddinge 

kommun då tidsperioden skulle löpa ut 2022. 

Mål sattes upp för aktualiseringen: 

Utgå från Näringslivsstrategi 2018-2022 

Korta ned strategin för bättre tydlighet 

Koppling till kommunens nya styrmodell och hållbarhet för att tydliggöra näringslivet 

som viktig pusselbit i samhället 

Koppling till Regionens nya Näringslivs- och tillväxtstrategi 

I förslag till Näringslivsstrategi 2022-2026 har de strategiska prioriteringarna gått 

från fem stycken till fyra och formulerats: 

Aktiv dialog och samverkan för ett bra företagsklimat 

Utbildning och näringsliv tillsammans för god kompetensförsörjning 

Näringslivsperspektiv i samhällsplaneringen för hållbar utveckling 

Service och bemötande för främjad tillväxt 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth 

(MP), Nujin Alacabek (V), Aza Cheragwandi (S), Karl Henriksson (KD), Mats 

Arkhem (SD), Jennifer Lind (M) och Ingalill Söderberg (DP).  

Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD) och Ingalill Söderberg (DP) yrkar bifall 

till kommunstyrelsens förslag.  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till eget förslag.  
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Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag.  

 

Mats Arkhem (SD) yrkar bifall till eget förslag om återremiss av ärendet.   

 

Anders Lönroth (MP) biträder (S) yrkande samt punkten 2 i yrkandet från (V). 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

1. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om ärendet ska avgöras i dag eller vid 

kommande sammanträdet och finner att ärendet ska avgöras idag. 

2. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avslår eller bifaller punkten två i 

yrkandet från (S) och finner att den avslås.  

3. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avslår eller bifaller punkten två i 

yrkandet från (V) och finner att den avslås. 

4. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avslår eller bifaller punkten tre i 

yrkandet från (V) och finner att den avslås.  

5. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Reservationer 

Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP) och Mats 

Arkhem (SD) reserverar sig till förmån för egna förslag. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 10   

    
Diarienummer KS-2022/1219.103    

 

 

 

Avtal om samverkan mellan Huddinge kommun och KI  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Förslag till avtal om samverkan mellan Huddinge kommun och Karolinska 

Institutet, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 

maj 2022, godkänns. 

2. Den kommunövergripande samverkan mellan Huddinge kommun och Karolinska 

Institutet ska ingå i kommunstyrelsens ansvarsområde. 

 

Sammanfattning 

Innovationer och utveckling är nyckelfrågor i en kunskapsdriven ekonomi och därför 

behövs satsningar på framtagande av ny kunskap liksom implementeringen av redan 

befintlig. I det arbetet fyller ett systematiskt samarbete mellan kommunen och den 

högre utbildningen en viktig funktion. Det övergripande målet i Mål och budget ”God 

ekonomi och effektiv verksamhet” har bäring på samarbetet med akademierna då det 

innebär att skattemedel används effektivt. Att arbeta smartare kan handla om att 

använda ny teknik för att digitalisera och automatisera arbetssätt, men minst lika 

mycket att ta till sig kunskaper och erfarenheter från andra då det gör verksamheten 

rationellare och kvalitativt bättre. 

Samverkan mellan Huddinge kommun och KI förstärker möjligheterna att genom 

forskning, utbildning, utveckling och innovation bidra till att människors hälsa 

förbättras på ett avgörande sätt och kommer initialt att fokusera på jämlik hälsa och 

prevention för ett hälsosamt liv. 

Genom en årlig dialog på ledningsnivå säkerställs att aktiviteter inom ramen för 

avtalet följs upp av Huddinge kommuns och KI:s ledning (styrgruppen). Vid 

ledningsdialogen fattas beslut om prioriterade samverkansområden. Samverkan 

utvecklas, ärenden bereds och aktiviteter utvärderas i en gemensam strategisk 

arbetsgrupp som utses av styrgruppen. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att det förslagna samverkansavtalet ligger i linje 

med kommunens strategi för samverkan med akademierna och kommunens 

hållbarhetsarbete avseende de tre hållbarhetsperspektiven och föreslår 

kommunstyrelsen att godkänna bifogat förslag till avtal. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Hampus Holmgren (M) ordförande gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden, Karl Henriksson (KD), Christina Eklund (M), Rasmus 

Lenefors (S) och Tomas Selin (C).  
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Hampus Holmgren (M) ordförande i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden, Karl 

Henriksson (KD), Christina Eklund (M) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Karolinska Institutet 

Samtliga nämnder och bolag 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 11   

    
Diarienummer KS-2022/1155.126    

 

 

 

Anslutning av nya delägare i Stockholmsregionens 
Försäkring AB  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Huddinge kommun godkänner att kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg, 

Upplands-Bro, var för sig, erbjuds möjlighet att under perioden 2022-2023 tillträda 

som aktieägare och teckna försäkringar i bolaget Stockholmsregionens Försäkring 

AB tidigast från och med den 1 januari 2023. 

2. Tillträde sker genom riktad nyemission med tilldelning av en aktie per 

kommuninvånare till priset 100 kr per aktie. 

 

Sammanfattning 

Stockholmsregionens Försäkring AB (SRF) är ett samägt bolag med 21 av 

Stockholms läns 26 kommuner som delägare (bilaga 2). Bolaget grundades 2008 med 

syfte att erbjuda ägarna ett väl anpassat försäkringsskydd, effektiv skadereglering 

samt stöd i det skadeförebyggande arbetet. SRF står under Finansinspektionens 

tillsyn. 

Kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och Upplands-Bro har under våren 2022 

anmält intresse att tillträda som medlemmar i SRF. 

Styrelsen i Stockholmsregionens Försäkring AB föreslår att 

fullmäktigeförsamlingarna i bolagets aktieägande kommuner, enhälligt beslutar att 

kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och Upplands-Bro, var för sig, erbjuds 

möjlighet att under perioden 2022-2023 tillträda som aktieägare och teckna 

försäkringar i bolaget tidigast från och med den 1 januari 2023. Tillträde sker genom 

nyemission med tilldelning av en aktie per kommuninvånare till priset 100 kr per 

aktie. Beslut i respektive kommuns fullmäktigeförsamling fattas senast den 31 

oktober 2022. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Stockholmsregionens Försäkring AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 12   

    
Diarienummer KS-2022/827.112    

 

 

 

Överflyttning av ansvaret för myndighetsutövning avseende 
insatser om hemtjänst för socialpsykiatrins målgrupp från 
socialnämnden till vård- och omsorgsnämnden, samt ändring 
av nämndens reglementen   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Ansvaret för den del av socialpsykiatrins myndighetsutövning som gäller beslut 

enligt 4 kapitlet 1 § socialtjänstlagen om insatser avseende hemtjänst flyttas från 

socialnämnden till vård- och omsorgsnämnden från och med 1 september 2022. 

2. Återföring av tidigare ekonomisk justering för vård- och omsorgsnämnden samt 

socialnämnden. 

3. Reglemente för socialnämnden respektive vård- och omsorgsnämnden förtydligas i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 2022-05-04. 

4. Handlingar som tillhör socialnämnden ska överlämnas till vård- och 

omsorgsnämnden i de fall de har anknytning till den verksamhet som tas över av 

vård- och omsorgsnämnden från och med 1 september 2022. 

 

Sammanfattning 

Sedan den 1 januari 2021 är ansvaret för myndighetsutövning enligt socialtjänstlagen 

för personer under 65 år som tillhör socialpsykiatrins målgrupp överfört till 

socialnämnden. Det har blivit tydligt under året att nuvarande uppdelning inte är 

ändamålsenlig för de relativt få brukare som berörs varför det finns behov av ett 

förtydligande i vård- och omsorgsnämndens reglemente. 

För att säkerställa en likvärdig och ändamålsenlig handläggning av ärenden inom 

samma insatskategori föreslår socialnämnden samt vård- och omsorgsnämnden att 

ansvaret för handläggning av insatser gällande hemtjänst, oavsett målgrupp, ska 

hanteras av vård- och omsorgsnämnden och att socialnämndens respektive vård- och 

omsorgsnämndens reglemente förtydligas i enlighet med detta. 

Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet ska skickas till 

Socialnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
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Diarienummer KS-2022/1368.111    

 

 

 

Sammanträdestider för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott, kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2023  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2023 fastställs i enlighet med bilaga 1 

till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 16 maj 2022. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 

kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt 

kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för kalenderåret 2023. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
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Diarienummer KS-2019/1423.313    

 

 

 

Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av 
Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna 
Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – beslut om antagande  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Detaljplan för Solgård 1:1 m.fl. antas enligt kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänstutlåtande daterad 20 april 2022 med tillhörande handlingar, bilaga 1, 2, 3, 4, 5, 6 

och 7. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2017-05-31 § 43 att ge kommunstyrelsens förvaltning i 

uppdrag att upprätta de detaljplaner som behövs för Tvärförbindelse Södertörn. 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för Trafikverkets vägplan för 

Tvärförbindelse Södertörn, möjliggöra för en ny dragning av Regulatorvägen på bro 

över Tvärförbindelse Södertörn och möjliggöra för ett uppförande av en vall mot 

Flemingsbergsvikens våtmarksområde. Gällande detaljplan för det dåvarande 

projektet Södertörnsleden innehåller regleringar som omöjliggör Trafikverkets 

nuvarande projekt Tvärförbindelse Södertörn. Syftet med detaljplanen är således att 

ändra på den gällande detaljplanen så att den är förenlig med Trafikverkets vägplan. 

För att Trafikverket ska kunna genomföra vägplanen krävs det att vägplanen inte 

strider mot gällande detaljplaner. Syftet med detaljplanen är även att ändra eller 

upphäva andra gällande detaljplaner i området som inte stämmer överens med 

vägplanen. 

Tvärförbindelse Södertörn kommer tillsammans med E4 Förbifart Stockholm att 

binda samman de södra och norra delarna av länet och skapa nya möjligheter för 

boende, pendling och näringsliv. Tvärförbindelse Södertörn knyter samman 

Stockholmsregionens stadskärnor Kungens kurva/Skärholmen, Flemingsberg och 

Haninge centrum. 

Området som berörs av detta planförslag består av vägområde, järnväg, gräsytor, 

skog, enbostadshus, återvinningscentral, industriområde med mera. I eller i 

anslutning till planområdet finns flertalet värdefulla miljöer, så som Flemingsbergs 

gård, Runda Villan och Flemingsbergsskogens naturreservat. Tvärförbindelse 

Södertörn och befintlig järnväg är av riksintresse. 

Fastigheterna i planområdet ägs till stora delar av Huddinge kommun och 

Trafikverket, men privata fastigheter berörs och fem privata bostadsfastigheter berörs 

på ett betydande sätt genom att deras fastigheter behöver lösas in som ett led i 

Tvärförbindelse Södertörns genomförande. 

Tvärförbindelse Södertörn är av riksintresse och är av stor allmän vikt genom att den 

möjliggör för förbättrade resmöjligheter för bilresenärer, tung trafik, cyklister och 
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gångtrafikanter på Södertörn. Utifrån detta bedömer förvaltningen att detaljplanen 

stämmer överens med det kommunala intresset för området samt överväger de 

enskilda intressena mot inlösen av bostadshus och ökade bullernivåer samt de 

allmänna intressena att inte påverka naturreservat och kulturvärden. 

Detaljplanen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan. Bedömningen är därför 

att en strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken (MB) inte behöver göras. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Niklas Bougt (V), Anders Abel (MP) och 

Anders Lönroth (MP). 

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Niklas Bougt (V) deltar inte i beslutet.  

 

Anders Abel (V) yrkar avslag på ärendet.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut eller i enlighet med Anders Abels (MP) 

avslagsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Anders Abel (MP) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet.  

 
Protokollsanteckningar 

Niklas Bougt (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Trafikverket 

Akten 

 

 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  22 (25) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 22 augusti 2022 § 15   

    
Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Befrielse från förtroendeuppdrag   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att befria följande person från angivna uppdrag: 

 

 

 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från förtroendeuppdrag som är 

sammanställda i förvaltningens Val-PM.  

 
Beslutet ska skickas till 

W3D3 

TROMAN 

Heroma 

Samtliga nämndsekreterare 

 

 

 

Victor Mazilu (S) Från uppdraget som ersättare i Grundskolenämnden från och 

med 1 augusti 2022 
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Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider utifrån 

förvaltningens Val-PM: 

 

 

 

 

 

 

 

 
                    Val av nämndeman till Södertörns tingsrätt 

Nora Salem  (S) Ny nämndeman efter Alfred Guirguis 

 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

sammanställda i förvaltningens Val-PM.  

 
Beslutet ska skickas till 

Södertörns tingsrätt 

W3D3 

TROMAN 

Heroma 

Samtliga nämndsekreterare 

 

 

 

Val av ny ersättare till Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden från den 29 

augusti 2022 till och med 31 december 2022 
Maria Uggla  (MP) Ny ersättare efter Evelina Enochsson 

 

Val av ny ersättare till Grundskolenämnden från den 29 augusti 2022 till och 

med 31 december 2022 
Sven Måhlén  (S) Ny ersättare efter Victor Mazilu 
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Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motion inför en digital fixare - motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) och 

Margareta Vikgren (S) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för 

beredning.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit en ny motion:  

 

* Motion inför en digital fixare - motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) och 

Margareta Vikgren (S). 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta att motionen inför en digital 

fixare - motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S) får 

väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Diarienummer KS-2022/1820.915    

 

 

 

Delgivningar   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar delgivningarna redovisade vid dagens sammanträde till 

protokollet.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har anmäls följande delgivningar:  

 

* Rapport 2022:16, Länsstyrelsen Stockholm, Program för räddningstjänst och 

sanering vid utsläpp av radioaktiva ämnen från en kärnteknisk anläggning. 

  

 

 

 
 



 
 

POSTADRESS 

Kommunstyrelseförvaltningen 

141 85  HUDDINGE 
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Kommunalvägen 28 

TELEFON (VX) OCH FAX 

08-535 300 00  

08-535 378 20 
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1  

 Kommunfullmäktige 

 

 

 

Svar på Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) 
till Grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) 
om behovet av skolplatser i Huddinge  
 

Sara Heelge Vikmång, Socialdemokraterna, har med anledning av 

Skolinspektionens beslut att inte bevilja Internationella Engelska skolans (IES) 

tillstånd för att bedriva skolverksamhet i lokalerna i Vårby, ställt frågor till mig 

som ordförande i Grundskolenämnden. Avslaget handlar att man inte funnit 

tillräckligt stort elevunderlag för denna skola i Vårby.  

Skolinspektionens beslut grundar sig varken på vinstuttag, brister i kvalitet eller 

organisatoriska brister undantaget köredovisningen för just denna specifika skola 

som ännu inte startats upp. Beslutet har överklagats och kompletteringar skickats 

in av IES som avslogs och ärendet ligger nu hos Förvaltningsrätten. Där kommer 

beslut fattas om Skolinspektionen gjort en korrekt bedömning. 

Enligt skollagen ska skolan vara likvärdig och alla elever har rätt till en 

utbildning av hög kvalitet. Skolan ska dessutom arbeta för att kompensera för 

elevers olika bakgrund och förutsättningar. Skolinspektionen har inte belyst 

några brister i de IES skolorna som finns i Huddinge. Tvärtom är de två IES 

skolor som bedriver sin verksamhet i kommunen mycket populära hos 

Huddingeborna varav många elever står på kö.  

 

 
Hur skulle Huddinge kommun och grundskoleförvaltningen 
påverkas i ekonomiska och organisatoriska termer om den 
planerade skolan i Vårby inte etableras? 
 
Om det skulle visa sig att den planerade nya Engelska skolan i Vårby inte får 

tillstånd att bedriva sin verksamhet i Vårby kommer det varken påverka Barn- 

och utbildningsförvaltningen (BUF) organisatoriskt eller ekonomiskt. 

Organisatoriskt påverkas inte Barn- och utbildningsförvaltningen (BUF) då 

Engelska skolan hade tänkt öppna sin verksamhet redan 2024 innan de första 

bostäderna preliminärt blir klara i området 2026. Byggandet i Vårby är grund till 

att en ny skola och fler skolplatser behövs i området. För de kommande 10 åren 

har förvaltningen tillräckligt med skolplatser inom hela Vårby utifrån såväl 

befintligt antal bostäder som befolkningsprognos. I Vårby är det många elever 

som söker skola utanför Vårby och cirka 50 procent av alla elever väljer en skola 

som bedrivs utanför kommundelen. Detta gör att vi inte har full 

beläggning på våra existerande skolor i Vårby.   
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Kan du garantera elever och vårdnadshavare i Vårby och övriga 
Huddinge att det kommer att finnas tillräckligt med skolplatser? 

 
Jag kan garantera att vi har tillräckligt med skolplatser för alla elever och 

vårdnadshavare i såväl Vårby som övriga Huddinge. För de kommande 10 åren 

har vi en överkapacitet i Vårby av skolplatser även om Engelska skolan inte 

skulle beviljas tillstånd för sin verksamhet. Vi som kommun har en långsiktig 

lokalplanering för att säkerställa skolplatser, i synnerhet i nya stadsdelar.  

 

 
Står Jelena Drenjanin (M) kvar vid det politiskt satta målet om att 
”minst hälften av all tillkommande verksamhet ska vara i fristående 
regi?” 

 
Jag står fast vid det politiska målet om att ”minst hälften av all tillkommande 

verksamhet ska vara i fristående regi” då jag anser att i en levande demokrati så 

ska vårdnadshavare fritt kunna välja förskola, skola och gymnasium. Innehållet 

och kvalité i utbildningen väger tyngre än vem som driver den. De fristående 

förskolor, skolor och gymnasium som vi har i Huddinge kommun är väldigt 

skickliga och mycket omtyckta av såväl elever som vårdnadshavare.  

 

 
 

Jelena Drenjanin (M),  

Grundskolenämndens ordförande   

 



 

 
Förslag till beslut 
 

Ärende 9. Näringslivsstrategi 2022–2026 för Huddinge kommun 
Förslag till beslut 

Kommunfullmäktiges beslut 

Näringslivsstrategi 2022–2026 för Huddinge kommun, bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat 4 
maj 2022, återremitteras för komplettering enligt vad som anges nedan. 

Bakgrund 

Syftet med strategin är att företagare ska få en bild av hur Huddinge kommun arbetar med 
näringslivsfrågor. En av de viktigaste frågorna för att säkerställa ett gott företagsklimat, 
tryggheten, behandlas dock hastigt och slentrianmässigt. Även handlingsplanen för ett 
förbättrat företagsklimat 2022 lämnar mer att önska kring uppföljning av brott och otrygghet 
för det lokala näringslivet. 

När Svenskt Näringsliv har undersökt det lokala företagsklimatet genom den årliga 
enkätundersökningen som omfattar över 30 000 företag så har Huddinge kommun presterat 
sämre en snittet för Sverige. När det gäller brott och otrygghet placerar vi oss på plats 260, 
av Sveriges 290 kommuner. 

Det rimliga vore att tryggheten behandlas på samma sätt som Nöjd-kund-index, dvs. att 
resultatet, utifrån exempelvis Svenskt Näringslivs årliga undersökning eller ett passande 
alternativ, analyseras och jämförs med de kommuner som har bäst resultat, särskilt inom 
länet, för att förslag på förbättringar ska kunna tas fram. 

 

Sverigedemokraterna 
Mats Arkhem 

Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2022-08-22 



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-08-22 

 

Förslag 

 

Ärende 9: Näringslivsstrategi 2022–2026 för Huddinge 

kommun 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslaget till 
näringslivsstrategi med ändringar nedan i enlighet med punkterna 2 och 3.  
 
2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att stryka meningen 
”Tvärförbindelse Södertörn är viktig för företagens utveckling i södra 
Stockholm och Huddinge.” som återfinns under rubriken 
Näringslivsperspektiv i samhällsplanering för hållbar utveckling.  
 
3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att stryka meningen 
”Detta genom att kommunen har aktiv konkurrensprövning, möjliggör för 
privata aktörer att bygga och driva ny samhällsservice och skapar 
förutsättningar för god konkurrens på schyssta och lika villkor.” som 
återfinns under rubriken ”Aktiv dialog och samverkan för ett bra 
företagsklimat. 
 
Bakgrund 
Vänsterpartiet menar att förslaget till Näringslivsstrategi för Huddinge 
2022–2026 över lag är bra. Ett bra näringslivsklimat, god dialog och att 
företagen trivs i Huddinge är viktigt, inte minst för att skapa fler 
arbetstillfällen i kommunen. Företagen spelar också en viktig roll i den 
gröna omställningen av kommunen. Därför blir det märkligt när det i 
förslaget till Näringslivsstrategi under rubriken Näringslivsperspektiv i 
samhällsplanering för hållbar utveckling står ”Tvärförbindelse Södertörn är 
viktig för företagens utveckling i södra Stockholm och Huddinge.” 
Vänsterpartiet motsätter sig denna mening eftersom vi anser att 
Tvärförbindelse Södertörn är ett ohållbart motorvägsprojekt, såväl 
ekonomiskt som för klimatet. Därför menar vi att det är viktigt att den 
meningen stryks.  
 
Under stycket Aktiv dialog och samverkan för ett bra företagsklimat finns 
en mening i sista stycket som lyder ”Detta genom att kommunen har aktiv 
konkurrensprövning, möjliggör för privata aktörer att bygga och driva ny 
samhällsservice och skapar förutsättningar för god konkurrens på 
schyssta och lika villkor.” Vi menar att skrivningarna gällande 



konkurrensutsättning bör lyftas ut. Kommunala verksamheter i 
välfärdssektorn bör drivas i egen regi för att minska risken för att 
skattepengar hamnar i privata fickor i stället för att gå till välfärden och 
också för att vi får bättre rådighet över dom.  
 
 
 

Nujin Alacabek                                              Niklas Bougt 

 

Sonia Benavente                                          Olov Hamilton 

 

Konrad Hyltén  

 
 



 

 

 

Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2022-08-22 

FÖRSLAG 
 
Ärende 9: Näringslivsstrategi 2022-2026 för Huddinge 
kommun 
 
Förslag till beslut §1 

1. Kommunfullmäktige bifaller förslag på Näringslivsstrategi 2022-2026 för Huddinge kommun 
(bilaga 1), med följande ändring, 

2. sista stycket under rubriken ”1. Aktiv dialog och samverkan för ett bra företagsklimat” (sida 
5) stryks och ersätts med följande stycke: 

a. ”För att stärka det kommunala välfärdsuppdraget kan kommunen låta företag, 
föreningar och ideella organisationer vara med och bidra till Huddingefamiljens 
välfärd. Genom en aktiv kvalitetsprövning och där god konkurrens på schyssta och 
lika villkor är nyckelorden kan möjlighet skapas för olika aktörer att engagera sig i 
välfärdsbygget”. 

Svar på ordförandeförslag presenterat på kommunstyrelsens sammanträde 2022-06-15 

Socialdemokraterna i Huddinge ser att det presenterade ordförandeförslaget är ett steg i rätt 
riktning i jämförelse med tidigare beslutsunderlags lydelse om det ”kommunala 
välfärdsuppdraget” och en ”aktiv konkurrensprövning”. Vi är dock fortsatt kritiska även till den 
nya lydelsen, och yrkar därmed bifall till vårt eget förslag enligt att-satserna ovanför. 

Bakgrund och sammanfattning 

Huddinge ska vara en konkurrenskraftig kommun med ett starkt näringsliv. Det är viktigt för 
jobben, tillväxten och inte minst för möjligheten att finansiera vår gemensamma välfärd – skola, 
vård och omsorg. Det är därför av stor vikt att de näringspolitiska insatserna stärks. Den 
näringslivsstrategi som kommunfullmäktige ska fatta beslut om är ett viktigt steg på vägen och 
en angelägen fråga för hela Huddinge. 

Motivering – syftet med en näringslivsstrategi 

Socialdemokraterna anser att företagare och entreprenörer ska ges goda förutsättningar att 
växa och utvecklas i Huddinge. Likaså behöver samverkan mellan politik, näringsliv och akademi 
förbättras, och företag måste ha tillgång till rätt kompetens, lämpliga verksamhetslokaler och 
verksamhetsmark. Utöver det ska kommunen givetvis arbeta systematiskt och effektivt i sin 
kontakt med det lokala näringslivet, både med befintliga näringsidkare och med företag som 
har potential och intresse för att etablera sig i Huddinge. 

När Huddinge växer med nya bostäder, invånare och verksamheter i en hög takt kommer fler 
aktörer behöva vara med, bidra och ta ansvar. Kommunen behöver ta fram en transparent och 



 

 

tydlig process för hur kommunen i ett tidigt skede kan besluta om driftsformen för sina olika 
verksamheter. Det kommunala beslutet om hur den kommunala verksamheten ska bedrivas 
kan sedan visa på var och när icke kommunala aktörer kan komma in i bilden och i samarbetet, 
däribland företag och näringsliv. Vi menar att frågan om driftsform inte är en fråga som ska 
behandlas i en näringslivsstrategi.  

Vi står inte bakom det utskickade förslagets skrivelse om att kommunen ska ha aktiv 
konkurrensprövning för att lösa det kommunala välfärdsuppdraget. I en tid när vi redan i dag 
har skolor med många elever, föräldrar i vissa delar av kommunen får resa långt för att lämna 
på förskola och många äldre efterfrågar en plats på äldreboende är det inte rätt väg att gå. 
Huddinge kommun behöver även i framtiden bidra med goda och långsiktiga verksamheter av 
hög kvalitet som invånarna efterfrågar. Kommunen måste då ges planeringsmässiga 
förutsättningar för att fullfölja ett av sina allra viktigaste uppdrag – att trygga en generell välfärd 
av god kvalité.  

Huddinges välfärd ska inte vara en okontrollerad marknad utan den ska vara generell och ges 
efter behov. Det är viktigt att skattemedlen används på rätt sätt och inte går till privata vinster 
i stora koncerner. I verksamheter som finansieras med offentliga medel såsom förskola, skola 
och äldreomsorg ska det finnas olika inriktningar med hög kvalitet för invånarna att välja mellan. 
Vi menar att det är viktigare än att enbart fokusera på vem som är utförare av verksamheten. 

Vad Socialdemokraterna saknar i utskickat förslag på näringslivsstrategi – några utvalda punkter  

Trygghet är en förutsättning för ett starkt och växande näringsliv  

Brottsligheten och otryggheten påverkar hela samhället. Det påverkar näringslivet, förtroendet 
vi känner för rättsväsendet och tilliten Huddingeborna emellan. Vi måste bekämpa både 
brotten och brottens orsaker. Det effektivaste sättet att hindra unga människor att välja 
kriminalitet är att erbjuda något som är bättre: en bra utbildning, något meningsfullt att göra 
på fritiden, ett första jobb, en möjlighet att flytta hemifrån. Näringslivet och företagen spelar 
en central roll i hela samhällets arbete mot såväl brottslighet som otrygghet. 
Socialdemokraterna efterfrågar därmed i näringslivsstrategin ett större fokus även på 
näringslivets roll i detta arbete. Menar vi allvar med näringslivsstrategins uttalade mål om ”en 
växande arbetsmarknad med lika många arbetstillfällen i Huddinge som förvärvsarbetande 
kommuninvånare” måste vi först säkra tryggheten i hela kommunen. 

Ordning och reda i upphandlingar och schyssta villkor 

Varje år upphandlar det offentliga i Sverige varor och tjänster för miljarder kronor. Vi ser det 
som självklart att näringslivsstrategin också måste behandla och knyta an till kommunens 
upphandlingsarbete. Huddinge kommun ska använda sig av upphandlingar på ett långsiktigt 
och strategiskt sätt. Det handlar om att följa upp de upphandlingar som gjorts för att säkerställa 
att kraven som ställts efterlevs men också om att bidra till att skapa ordning och reda på 
arbetsmarknaden och trygghet i arbetslivet. Det kan bland annat göras genom att ställa krav på 
arbetsrättsliga villkor om lön, semester och arbetstid i nivå med kollektivavtal. Företagen ska 
inkluderas och ges möjlighet att delta i upphandlingsarbetet. Tillsammans med företag kan 
kommunen bidra till en hållbar utveckling genom kvalitetssäkrade upphandlingar.  

Att tillsammans med näringslivet motverka osund och olaglig konkurrens på arbetsmarknaden 



 

 

När företag eller organisationer medvetet bryter mot olika slags regler i arbetslivet kallar vi det 
för arbetslivskriminalitet. Det kan vara att de bryter mot regler om arbetsmiljö, tar del av bidrag 
som de inte har rätt till, inte betalar skatter och avgifter eller låter människor arbeta som inte 
har arbetstillstånd i Sverige. Arbetslivskriminaliteten kan precis som annan brottslighet vara 
mer eller mindre allvarlig, den kan ta sig olika uttryck och den kan påverka resten av samhället 
i varierande utsträckning. För näringslivets del är arbetslivskriminaliteten bland annat en källa 
till osund konkurrens mellan företag då aktörer som bedriver en laglig och schysst verksamhet 
får svårare att verka, konkurrera och överleva. Socialdemokraterna efterfrågar därför ett 
uttalat avsnitt i näringslivsstrategin som lyfter frågan om hur kommunen tillsammans med 
näringslivet kan motverka arbetslivskriminalitet. Att motverka kriminalitet är givetvis i första 
hand en polisiär och därför inte en kommunal angelägenhet, men vi är övertygade om att 
kommunen tillsammans med företagen kan arbeta preventivt på dessa områden på samma sätt 
som vi arbetar preventivt mot annan typ av brottslighet.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Ärende 14: Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med 

anledning av Tvärförbindelse Södertörn inom 

kommundelarna Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – 

beslut om antagande 

 

Vänsterpartiet anser inte att Tvärförbindelse Södertörn bör byggas. Vi 
menar att det är en infrastruktursatsning som leder åt fel håll. Den riskerar 
att öka den tunga trafiken genom Huddinge för att nå till och från Norviks 
djuphamn i Nynäshamn. Vi anser att en bättre infrastrukturlösning för 
godstransporter från Norviks hamn hade varit utbyggd kapacitet för 
tågtrafik. Vi oroas också över de höga partikelhalter som uppmäts längst 
motorvägar och menar att det riskerar att försämra luftkvaliteten avsevärt.  
 
I detta ärende handlar det om att upprätta en detaljplan för att göra 
konsekvensändringar som behövs i samband med bygget av 
Tvärförbindelse Södertörn. Syftet är bland annat att möjliggöra en ny 
dragning av Regulatorvägen och att bygga en vall mot 
Flemingsbergsskogens våtmarker. 
 
Med anledning av detta avstår vi från att delta i beslutet. 

 

 

 

Nujin Alacabek                                            Niklas Bougt 

 

Sonia Benavente                                         Olov Hamilton 

 

Konrad Hyltén 
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Reservation

Ärende 14: Detaljplan för Solgård 1:1 m.fl. med anledning av

Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna Flemingsberg,

Sjödalen och Fullersta – beslut om antagande

De åtgärder som blir följden av den här detaljplanen är ingenting som gagnar
Huddingeborna. Villaägare tvingas flytta från sina hem för att se dem rivas och en viktig
återvinningscentral försvinner utan att någon ersättningsplats tagits fram.

Detaljplanen har tagits fram för att möjliggöra bygget av Tvärförbindelse Södertörn, som är
utpekad som ett riksintresse för trafik. Oavsett åsikter om ett vägbygge som står i direkt
konflikt med Sveriges antagna klimatmål, så gäller det att hantera ianspråktagande av mark
för allmänna ändamål på ett så bra sätt som möjligt.

I och med att denna detaljplan antas får kommunen både en rätt och skyldighet att lösa in
bostadshusen i området och tvinga de boende att flytta. Det är ett väldigt kraftfullt intrång i
privatliv och äganderätt som bara kan göras om alla andra möjligheter är uttömda och först
när det är absolut nödvändigt. Vi ser inte att så är fallet idag.

Dels finns det inga juridiska krav på att anta den här detaljplanen redan nu för att arbetet
med vägplanen ska kunna fortskrida. Det är först om vägplanen vunnit laga kraft och det är
dags att bygga som de delar av befintlig detaljplan som står i konflikt med vägplanen måste
upphävas. Då planerna för vägen står i konflikt med klimatmålen är det rimligt att förvänta
sig att vägplanen kommer att bli föremål för överklaganden och mångåriga juridiska tvister
om den alls kommer att vinna laga kraft.

Vi ser det därför som fullständigt orimligt att fullmäktige nu har fattat ett beslut som gör att
människor tvingas flytta från sina hem, för att en väg eventuellt kommer att byggas och
invigas många år bort. Därför har vi reserverat oss mot beslutet.



Vi noterar även att länsstyrelsen har ifrågasatt förfarande att ta fram en detaljplan för att lösa
bullerproblematiken från en planerad väg. Det visar tydligt på att det här inte är något
etablerat sätt att hantera bullerproblematik. Vi har fått bekräftat från förvaltningen att
förvaltningen och trafikverket sett utmaningar i hur bullerfrågan ska hanteras. Vi uppfattar att
förvaltningen har gjort ett gediget arbete med att ta hjälp av juridisk expertis för att utreda
saken. Den valda lösningen med en detaljplan som upphäver byggrätt i ett område verkar
utifrån det vara rimlig att pröva. Vi vill dock poängtera att från vad som hittills framkommit är
detta inte på något sätt en beprövad metod och att det inte redovisats någon praxis i
liknande fall att luta sig mot.

När nya angreppssätt prövas för att lösa en situation är det brukligt att dessa prövas rättsligt
för att få en bedömning av dem och att på så sätt etablera praxis. Det vore därför inte
oväntat om antagandet av den här detaljplanen överklagas för att få en rättslig prövning.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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